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RIMA NORVILIENĖ

• Frakcijos seniūnė
• Opozicijos lyderė
• Savivaldybės Kolegijos narė
• Švietimo, kultūros, sporto ir teisėtvarkos komiteto narė

Kontaktai: mob. +370 696 69 086, el. p. rima.kairyte@gmail.com

RAIMUNDĖ GEČIENĖ

Kontaktai: mob. +370 686 04 461, el. p. munde14@gmail.com

DAINIUS BERGELIS

• Kontrolės komiteto pirmininkas
• Finansų, investicijų ir verslo komiteto narys
• Savivaldybės Kolegijos narys
• Kelių priežiūros ir plėtros programos lėšų paskirstymo ir objektų 

parinkimo darbo grupės narys
• Komunalinių atliekų vienos tonos sutvarkymo kainos ir vietinės 

rinkliavos dydžių pakeitimo darbo grupės narys
• Smulkiojo ir vidutinio verslo plėtros programos vertinimo 

komisijos narys

• Frakcijos seniūnės pavaduotoja
• Antikorupcijos komisijos pirmininkė
• Šilalės rajono savivaldybės Narkotikų kontrolės komisijos 

pirmininkė 
• Sveikatos apsaugos ir socialinių reikalų komiteto narė
• Savivaldybės Kolegijos narė
• Sveikatos apsaugos programos įgyvendinimo komisijos narė
• „Auksinės gilės“ komisijos narė
• Šilalės rajono religinių bendruomenių rėmimo ir nekilnojamojo 

kultūros paveldo tvarkybos programos 2022–2024 m. paraiškų 
atrankos darbo grupės narė

Kontaktai: mob. +370 699 75 525, el. p. dainius@optita.lt
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AISTĖ GIEDRAITIENĖ

• Etikos komisijos pirmininkė
• Sveikatos apsaugos ir socialinių reikalų komiteto narė
• Savivaldybės Kolegijos narė
• Asmens su negalia gerovės komisijos narė

Kontaktai: mob. +370 676 03 133, el. p. aistegiedraitiene@yahoo.com

ERIKA GARGASĖ

• Švietimo, kultūros, sporto ir teisėtvarkos komiteto narė
• Šilalės rajono savivaldybės jaunimo reikalų tarybos narė
• Želdynų ir želdinių apsaugos, priežiūros ir tvarkymo komisijos narė
• Šilalės rajono savivaldybės Peticijų komisijos narė

Kontaktai: mob. +370 630 01 625, el. p. gargase.erika@gmail.com

ARTŪRAS DAMBRAUSKAS

• Kaimo, aplinkosaugos ir komunalinio ūkio reikalų komiteto narys
• Šilalės rajono kaimo plėtros rėmimo programos paraiškų atrankos 

komisijos narys
• Kelių priežiūros ir plėtros programos lėšų paskirstymo ir objektų 

parinkimo darbo grupės narys
• Privatizavimo komisijos narys

Kontaktai: mob.  +370 670 33 009, el. p. arturasdamb@gmail.com
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Pirmieji kadencijos metaiAntrieji kadencijos metai: rajono aktualijos TS-LKD frakcijos akimis

Prieš dvejus metus, balandžio 27-ąją, prisiekė naujos kadencijos Šilalės rajono savivaldybės taryba. Tuomet visi 
kalbėjome apie pokyčius, atsakomybę ir naują etapą. Šiandien, kai nužingsniavome pusę kelio, dabartinės valdžios 
darbo kryptys matosi aiškiau, galima ir prognozuoti, ko tikėtis per likusius dvejus kadencijos metus. Tėvynės 
sąjungos – Lietuvos krikščionių demokratų frakcija (TS-LKD) tradiciškai pristato gyventojams savo veiklos ataskaitą – 
tai kartu yra ir įsipareigojimas atsiskaityti rinkėjams, kad jie galėtų įvertinti, kaip pastaruosius metus dirbo mūsų 
komanda. Be to, tai ir TS-LKD frakcijos įžvalgos ne tik apie mūsų nuveiktus darbus, bet ir pastebėjimai, kokiose srityse 
rajono valdžia suka ne ta kryptimi.

Komanda dirba aktyviai ir atsakingai
Į savivaldybės tarybą yra išrinkti 6 TS-LKD atstovai: Rima Norvilienė, Raimundė Gečienė, Aistė Giedraitienė, Erika 
Gargasė, Dainius Bergelis ir Artūras Dambrauskas. Frakcijos seniūne yra išrinkta R. Norvilienė, jos pavaduotoja – 
R. Gečienė. 
Frakcijos nariai aktyviai dalyvauja savivaldybės tarybos veikloje, teikia pasiūlymus, siunčia raštus su įvairiais 
paklausimais, išsako nuomonę socialiniuose tinkluose ir rajono laikraštyje, įvairiomis formomis bendrauja su 
gyventojais jiems rūpimais klausimais, dalyvauja renginiuose, miestelių ir bendruomenių šventėse bei kt.

Įvaizdžio politika – vietoj turinio
Nėra jokių abejonių – pagrindinis šios valdžios tikslas yra ne kurti, o rodytis. Nuotraukos, sveikinimai, dovanėlės 
ir vaizdo įrašai socialiniuose tinkluose tapo svarbesni nei strateginiai sprendimai, mero veikla vis labiau primena 
socialinių tinklų influencerio vaidmenį, o ne atsakingą vadovo darbą – savireklama ir įvaizdis yra iškeliami aukščiau 
visko. 
Pažiūrėkime į Šilalės miesto šventę, kuri kainavo 75 tūkst. eurų. Vien tik vienam atlikėjui, kuris supainiojo Šilalę su 
Šilute, sumokėta 23,5 tūkst. Eur. Ir nors iš gyventojų tikėtasi tik liaupsių, bet vis tik teko viešai aiškintis dėl brangiai 
kainavusio renginio. 
Jau antrus metus be sustojimo gražinamos valdžios pastato patalpos. Pradėjus nuo naujų kėdžių merui, atnaujinamais 
kabinetais ir koridoriais atžingsniuota iki savivaldybės laiptinių. Žmonės piktinasi, kad tai kainuoja neįtikėtinas sumas, 
valdžia didžiuojasi savo „drąsa ir ryžtu imtis pokyčių“... Bet ar neatrodo „narciziška“ rūpintis savo patogesne darbine 
aplinka, o ne žmonėmis, kuriems valdžia turėtų tarnauti ir 
padėti? 
Nesuprantamas ir neseniai įvykęs viešas mero pasipiktinimas 
ir sukeltas skandalas dėl rajono laikraštyje išspausdintos 
informacijos – savivaldybės vadovas apkaltino daugiau nei 
septynis dešimtmečius rajono aktualijas publikuojančią 
spaudą melu, mat niekaip negalėjo pripažinti tiesos, jog 
vis tik ne visi į Medvėgalio piliakalnį vedantys laiptai yra 
sutvarkyti. Nors tas yra akivaizdus faktas. 

Kokias vertybes skatina dabartinė valdžia?
Kliūva ir vertybiniai dalykai, pavyzdžiui, dėl kažkokios ambicijos atsisakyta Šilalės miesto įvažiavimus kelis metus 
puošusio užrašo „Lietuvos patriotų miestas“. Neišgirdome tvirtos mero nuomonės, kai buvo užsimota keisti Šilalės 
Vlado Statkevičiaus muziejaus pavadinimą. Dar daugiau klausimų kelia naujasis identiteto ženklas – šilališkiai 
juokiasi, jog dėl formos ir spalvos jis primena „Meškuos šūduką“, senovinį patiekalą. Kam jo reikėjo – neaišku? Juk 
turime savo herbą ir vėliavą. Beje, reikia priminti gyventojams, kad tas naujasis ženklas nėra oficialiai patvirtintas, 
juo didžiuojasi tik patys valdžios atstovai, naudojantys ir „grūdantys“ jį visur, kur papuola... 
Apmaudu, kai bandoma sunaikinti ir ilgamečius tradicinius kultūros renginius – nebeišvysime Medvėgalio menų 
festivalio, nes jam rajono vadovai tiesiog neskyrė pakankamai lėšų, žlugo dar vienas kitas prasmingas renginys. 
Tiesa, norint parodyti, jog ir savivaldybės klerkai pajėgia sukurti kažką gražaus ir prasmingo, Šilalės ir Stavenhangen 
(Vokietija) miestų bendradarbiavimo sukakčiai buvo užsakyta skulptūra. Bet ir vėl – menininko kūrinys už 15 tūkst. 
Eur. pastatytas, kur papuola, užkampyje, be visuomenės, bet su valdininkais ir politikais.
Neaišku, kaip baigsis istorija su Dariaus ir Girėno skvere buvusiu paminklu lakūnams, kuris išmontuotas ir 
išvežtas ne į Atminties aikštę Šilalės mieste, kaip buvo nutarta, bet į Vytogalą. Norisi tikėti, kad ten jis nebus ilgam 

Žmonės piktinasi, kad tai kainuoja 
neįtikėtinas sumas, valdžia didžiuojasi 
savo „drąsa ir ryžtu imtis pokyčių“... 
Bet ar neatrodo „narciziška“ rūpintis 
savo patogesne darbine aplinka, o 
ne žmonėmis, kuriems valdžia turėtų 
tarnauti ir padėti? 

„

“
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„užkonservuotas“, neaišku, ar tikrai bus išsaugota paminklo meninė, kultūrinė ir istorinė vertė, kita vertus, ar žodžio 
laikymasis ir susitarimai jau nieko nebereiškia?

Artimos aplinkos protegavimo politika
Kai Regionų administracinis teismas aiškiai pasakė, kad savivaldybės tarybos narys iš valdančiosios daugumos 
Rimantas Rimkus supainiojo viešuosius ir privačius interesus dėl asfaltuoto kelio į savo sodybą, atrodo, turėtų būti 
signalas keisti sprendimus ir elgesį. Tačiau ne šiai valdžiai. R. Rimkus iki šiol sėdi komisijoje, kuri sprendžia apie tų 
pačių kelių priežiūrą. TS-LKD frakcija viešai kreipėsi į merą, reikalaudama bent jau pašalinti šį politiką iš minėtos 
komisijos – deja, jokios reakcijos. „Draugeliai“, ištikimi mero bendražygiai ir rinkimų rėmėjai, yra saugomi tikra mūro 
siena, o etiškumas ir moralė lieka antrame plane.
Mero ir jo aplinkos nepuošia ir įsigalėjusi ydinga praktika 
atsikratyti ilgamečiais įstaigų vadovais, stipriais specialistais, 
juos pakeičiant savo politinių sąrašų žmonėmis ir giminaičiais. 
Rinkėjai nėra akli, jie mato, kad įstaigos tiesiog kosminiu 
greičiu pildosi mero aplinkos žmonėmis, tačiau bijo apie 
tai garsiai pasakyti. Gaila, jog ne kompetencija, ne patirtis, 
o lojalumas vienai ar kitai politinei jėgai tampa pagrindiniu 
kriterijumi, skiriant ar priimant į pareigas, netgi teikiant 
apdovanojimus...

Ambicijos ginamos teismuose
Būtent taip būtų galima apibūdinti situaciją dėl Šilalės kultūros centro vadovo konkurso. Įstaigos direktoriaus 
pareigos virto teisinės kovos lauku, kur apie kultūrą kalbama mažiausiai, o savivaldybė su meru priešaky niekaip 
negali pripažinti klydę dėl konkurso rezultatų, nepaisant, jog pralaimėjo visų instancijų teismus, o besibylinėjant jau 
išleista per 20 tūkst. Eur. Ir teisminiai procesai dar nebaigti. Šiandien jau sunku atskirti, ginamas viešasis interesas, ar 
labiau – asmeninės ambicijos. O jos turėtų būti ginamos ne iš visų mokesčių mokėtojų pinigų, bet iš mero asmeninės 
kišenės.

Ar tikrai nebuvo galima sustabdyti mokesčių kilimo?
Gaila, jog dauguma savivaldybės tarybos narių pritarė vietinės rinkliavos už atliekas padidinimui 8 proc., nepaisydami, 
jog prieš metus šis mokestis jau buvo pakeltas net 35 proc. Tad per vienerius metus bendrai šis mokestis išaugo 
43 proc. Tiesa, buvo grasinama, kad, nepritarus kainų didinimui, savivaldybė esą gali būti paduota į teismą, vis 
tik mūsų nuomone, sprendimą buvo galima rasti, o tokie staigūs pokyčiai yra per didelė finansinė našta rajono 
gyventojams. Be to, klausimų kilo ir dėl mero atstovavimo TRATC akcininkų susirinkime – neišgirdome argumentų, 
kokius pasiūlymus jis pateikė ar kaip derėjosi dėl mažesnių kainų. 
Pritarta taryboje ir sprendimui 20 proc. branginti UAB „Gedmina“ teikiamas paslaugas, nors kainos jau taipogi buvo 
didintos prieš metus. TS-LKD frakcija nepritarė šiam sprendimui, nes tai papildoma našta gyventojams jautriausiais 
gyvenimo momentais.

Apie 2025 metų biudžetą: yra ir gerų, ir miglotų sprendimų
TS-LKD frakcija visada sakė: jei yra kuo pasidžiaugti – džiaugsimės, 
bet jeigu sprendimai verti kritikos – to taip pat neslėpsime.
Kalbant apie teigiamus dalykus, džiaugiamės, jog šios kadencijos 
metu nuolat kelti klausimai atsispindėjo šių metų biudžete: 
skirta lėšų Upynos etnografijos muziejaus II aukšto įrengimui, 
numatytas finansavimas Stasio Girėno gimtinės muziejaus 
teritorijos tvarkymui (sandėlio nugriovimui), bus atnaujintas 
Vytauto Didžiojo paminklas Kvėdarnoje. Ypač džiugu, kad po 
didelio viešumo atsirado lėšų budinčių pediatrų išlaikymui 
Šilalės sveikatos centre. 
Tačiau netrūksta ir sprendimų, kurių pagrįstumas – miglotas. 
Vienas tokių – per 100 tūkst. Eur skirta savivaldybės laiptinių 
remontui. Bet kai Švietimo komitete pasiūlėme įrengti liftą ar 
keltuvą žmonėms su negalia, išgirdome atsakymą: „Jei reikės, 
užnešim“. Ar toks požiūris į šiuos žmones XXI amžiuje yra 
priimtinas? Visiška nepagarba! 

<...> savivaldybė su meru priešaky 
niekaip negali pripažinti klydę dėl 
konkurso rezultatų, nepaisant, jog 
pralaimėjo visų instancijų teismus, 
o besibylinėjant jau išleista per 20 
tūkst. Eur. Ir teisminiai procesai dar 
nebaigti. 

„
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Šiaip ne taip pavyko skirti porą tūkst. Didkiemio seniūnijos herbui ir vėliavai – „nukentėjo“ laiptinių remonto „eilutės“. 
Būtina paminėti ir Šilalės sporto centro darbuotojų atlyginimus – algos numatytos tik 9,5 mėn. mažiausiai iš visų 
įstaigų. Koks signalas siunčiamas tiems žmonėms? Kad jie neverti pasitikėjimo ir stabilumo? Tai visiškai nemotyvuoja. 
Savivaldybė už 50 tūkst. Eur ketina įsigyti tris automobilius lizingu – iki šiol neatsakyta, kam konkrečiai jų reikia. 
O štai religinių bendruomenių rėmimas liko antrame plane, nors buvo siūloma skirti daugiau lėšų, kad būtų galima 
tinkamai tvarkyti rajono bažnyčias. Deja, prioritetu pasirinktos ne žmonių susibūrimo ir maldos vietos.

Bendravimo spragos ir grasinimai
Pasigendame mero bendravimo su frakcijomis, o ypač – su opozicija. Per metus rajono vadovas TS-LKD frakciją 
pokalbiui kvietėsi vos vieną kartą... Neteko labai daug girdėti ir apie mero susitikimus, pavyzdžiui, su naujai išrinktais 
Seimo nariais: ką kalbėjo, ko prašė, ką jie pažadėjo rajonui. Neteikiama viešai informacija ir apie darbinius susitikimus 
su ministerijų, departamentų, kitų institucijų atstovais... 
Nors kas pusmetį turi vykti savivaldybės tarybos mažumos 
valanda, tačiau dažniausiai susitikimas  tampa formalumu, 
neišgirstame nei argumentuotų, nei išsamių atsakymų, 
bandoma informaciją slėpti, numykiant kažką ir pan. Tai 
anaiptol nerodo aukštos diplomatijos, atvirumo, noro 
diskutuoti.
Pavyzdžiui, svarstant 2025 m. biudžetą pasiekė informacija, 
kad seniūnai ir įstaigų vadovai „gavo barti“ už bendravimą 
su tarybos nariais dėl lėšų poreikio. Nejaugi biudžeto svarstymas turi būti grindžiamas baime, o ne atvira diskusija 
ir konstruktyviais sprendimais? Juk biudžetas – ne šiaip skaičių rinkinys, už kiekvieno sprendimo slypi gyventojų 
kasdienybė. Tai yra mūsų visų atsakomybė prieš gyventojus. Suprantama, jog visiems įtikti neįmanoma, tačiau ieškoti 
sprendimų ir girdėti vieniems kitus – savivaldybės tarybos narių ir rajono vadovų pareiga.
Bet jei jau bendravimas su tarybos nariais yra skylėtas, ką bekalbėti apie gyventojus, kai neretai jų laiškai, prašymai 
ir kreipimaisi tiesiog ilgam nugula valdininkų stalčiuose. 

Nepaisant visko – dirbame
Mūsų frakcija, nors ir dirbdama opozicijoje, ne kartą įrodė, jog ne tik geba oponuoti, pasakyti kritiškesnį žodį, bet 
ir moka susitelkti, pritariant projektams bei kitiems svarbiems klausimams. Tad net būnant opozicijoje, pavyko 
nuveikti reikšmingų darbų, kurie buvo numatyti ir rinkimų programoje. Apie mūsų darbus skaitykite kituose 
puslapiuose.

Bet jei jau bendravimas su tarybos 
nariais yra skylėtas, ką bekalbėti 
apie gyventojus, kai neretai jų laiškai, 
prašymai ir kreipimaisi tiesiog ilgam 
nugula valdininkų stalčiuose. 

„

“
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Pirmieji kadencijos metaiProjektai, kuriuos palaikėme – mums svarbu tai, kas svarbu žmonėms

Mūsų frakcijos siūlymu Trūkstamų specialistų skatinimo 
tvarkos aprašui įgyvendinti buvo skirtos lėšos, 

kuriomis jau pasinaudojo specialistai.

Nuolat teikėme pasiūlymus dėl pavėžėjimo paslaugos į gydymo 
įstaigas ir atgal, kuri pagaliau teikiama rajono gyventojams. Šios 

paslaugos sukūrimas buvo ir mūsų rinkiminėje programoje.

Kartu su visuomene pavyko išsaugoti budinčius pediatrus ir tam 
skirtos lėšos, kurios užtikrino vaikams ir tėvams gyvybiškai svarbią 

paslaugą. Dabartinis mūsų tikslas – stebėti, kaip ši paslauga 
yra teikiama ir, jei reikės, kelti klausimus dėl jos kokybiškumo 

užtikrinimo – pastebime, kad įstaigai yra kur pasistengti!

Nuo pat idėjos iki įgyvendinimo pritarėme ir palaikėme, jog 
Laukuvoje būtų įrengtas Dalios Grinkevičiūtės tremties muziejus. 

Nors Taryboje buvo nemažai skeptikų, tačiau šiandien galime 
pasidžiaugti, jog pavyko įgyvendinti rinkiminį pažadą įkurti tremtinių 

likimus per D. Grinkevičiūtės asmenybę įprasminančią ekspoziciją. 

TS-LKD frakcija ne tik išsako pastabas, teikia pasiūlymus ar kelia nepatogius klausimus – mes reikalaujame atsakymų, 
grįstų argumentais ir atsakomybe. Esame įsitikinę, kad tik atvira diskusija, pagrįsta įvairiomis nuomonėmis, gali 
atnešti geriausius sprendimus mūsų rajonui.
Pritarėme ir ateityje pritarsime tiems projektams ir darbams, kurie realiai keičia mūsų kraštą – daro gyvenimą 
patogesnį, paslaugas prieinamesnes, o aplinką jaukesnę. Net jei politinės nuomonės taryboje skiriasi, mums visada 
svarbiausia tai, kas svarbu žmonėms. Ir mes tai ne tik sakome – mes tuo vadovaujamės balsuodami. Galų gale juk 
dirbame dėl Šilalės rajono gyventojų labui – tų, kurie mumis pasitikėjo ir išrinko. 
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Pirmieji kadencijos metaiProjektai, kuriuos palaikėme – mums svarbu tai, kas svarbu žmonėms

Mūsų frakcija pasiūlė atnaujinti taką link Šilalės 
sveikatos centro, jog pacientai ir lankytojai 

galėtų saugiai patekti į gydymo įstaigą. 
Džiaugiamės, kad šis darbas buvo įgyvendintas.

Pritarėme būsimų vienuoliktokų išlaikymui, 
taip išsaugojant gimnazijų statusus.

Pritarėme, jog sporto klubui „Šilalės lūšis“, Dakaro ralio dalyviui 
Nerimantui Juciui bei šilališkių plaukimo 

užsėmimams būtų skirtos lėšos.

Po mūsų frakcijos siūlymo pagaliau atskirtas Turto ir socialinės 
paramos skyrius, kurį dabar sudaro du atskirti padaliniai. Reikia 

priminti, kad prieš keletą metų šie du skyriai buvo sujungti 
paskutinę akimirką dėl, tikėtina, politinių ambicijų. Tai buvo visiškai 

neapgalvotas sprendimas, trukdantis skyriams tikslingai dirbti savose 
srityse. Po ilgų diskusijų, ši klaida ištaisyta!

Frakcijos siūlymu Gaidupio g., Prapymo 
k., Žadeikių sen. buvo įrengtas dalinis 

apšvietimas.

Frakcijos siūlymu rajono biudžete bus skirtos 
lėšos Šilalės garbės piliečio Albinos Kentros 

įamžinimui ir pagerbimui už jo darbus ir 
nuopelnus.

Pritarėme, jog būtų padidinta vienkartinė išmoka 
gimus vaikui, kuri dabar siekia 770 eurus 

(nuo 2025 m. sausio 1d.).

Mūsų frakcijos siūlymu buvo įrengtas 
pirmasis kolumbariumas Šilalės rajone.
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Pirmieji kadencijos metaiProjektai, kuriuos palaikėme – mums svarbu tai, kas svarbu žmonėms

Pritarėme, jog tiek Kvėdarnoje, tiek Žadeikiuose būtų atidaryti 
grupinio gyvenimo namai ir socialinės dirbtuvės.

Nors ir turėjome pastabų, klausimų ir pasiūlymų, 
pritarėme skirti lėšų Dariaus ir Girėno skvero 

Šilalėje atnaujinimui. Tai – ilgai lauktas projektas, 
kuris buvo ir mūsų rinkimų programoje. 

Tikimės, kad projektas neišbrangs ir atitiks 
gyventojų lūkesčius ir dėl vizualinio vaizdo, ir dėl 

funkcionalumo. 

Pritarėme rengti investicinį projektą „Šilalės 
tvenkinio ir miesto pušyno bei aplinkinių 

teritorijų pritaikymas lankymui“. Sutvarkyti ir 
pritaikyti rekreacijai, sveikai gyvensenai bei 
kultūrinei veiklai rajono viešąsias erdves – 

buvo mūsų rinkimų programos vieni ir 
pagrindinių darbų.

Pritarėme investicijoms įrengti 
tiltą per Jūros upę nuo Pajūrio 
rekreacinės zonos link Pakisio 

piliakalnio, Kvėdarnos tvenkinio 
ir Pilių piliakalnio Kaltinėnuose 

atnaujinimui. 

Už darbo sudėtingumą ikimokyklinio 
ugdymo pedagogams skirti jiems priklausę 

priedai – tai įvyko po mūsų frakcijos 
keltų klausimų.

Pritarėme, jog Šilalės sporto mokykla galėtų 
įsigyti autobusiuką jauniesiems sportininkams 

važiuoti į varžybas, Šilalės autobusų parkui būtų 
leista įsigyti naują 50 vietų autobusą, o Šilalės 
socialinių paslaugų namams naują 9 sėdimų 

vietų automobilį.

Pritarėme skirti lėšų Šilalės miesto ir rajono 
keliams bei gatvės atnaujinti.

Po ilgų diskusijų pritarėme Šilalės rajono bendrajam planui.
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Pirmieji kadencijos metaiFrakcijos balsas:
svarbiausiomis aktualijomis – vieši pasisakymai ir reakcijos

Tema Problematika

Bandyta 
atsisakyti 
budinčių 
pediatrų

Šilalės sveikatos centras (ligoninė) nusprendė 
atsisakyti pediatrų budėjimų naktimis ir 
savaitgaliais, siekiant sutaupyti 140 tūkst. eurų, 
nors tai tik 0,28 proc. viso savivaldybės biudžeto. 
Šis sprendimas kėlė riziką vaikų sveikatai ir 
tėvų saugumo jausmui. Frakcija pasisakė prieš 
tokį taupymą ir kritikavo mero neveiklumą, 
kuris situaciją sprendė tik po viešumo bangos. 
Akcentuota, kad tokie sprendimai turi būti 
aptariami viešai, o ne tyliai įgyvendinami be 
diskusijų su bendruomene. Kartu su visuomene 
pavyko išlaikyti pediatrus ir tam iš savivaldybės 
biudžeto skirta 95 tūkst. Eur. Vis tik sulaukiame 
gyventojų apgailestavimų, jog pediatrai dirba 
nereguliariai.

Dariaus ir 
Girėno skvero 
rekonstrukcija

Nors frakcija pritarė skirti finansavimą atnaujinti 
Dariaus ir Girėno skverą Šilalėje, tačiau 
Savivaldybės taryboje ne kartą keltas klausimas 
dėl Dariaus ir Girėno paminklo perkėlimo: kaip jis 
bus atstatytas, ar bus ir atkurtas vizualinis vaizdas, 
išsaugota istorinė ir kultūrinė vertė? Neišgirsta ir 
argumentų, kodėl paminklas nebuvo perkeltas 
į Atminties aikštę – vietą, kuri jau buvo parinkta 
prieš daugelį metų, suderinta su paminklo 
kūrėjais. 
Taip pat atkreiptas dėmesys į tai, jog Savivaldybė 
nusprendė iškirsti 20 saugotinų medžių, tačiau 
nepaaiškino, kaip bus atkurta jų vertė, kaip ir kur 
bus perkelti medžiai, kaip numatyta projekte. 

Teisminės 
išlaidos dėl 
Šilalės kultūros 
centro vadovo 
konkurso

Frakcija nuolat kėlė klausimus dėl Šilalės kultūros 
centro direktoriaus konkurso. Savivaldybė 
pralaimėjo teismą dėl konkurso, tam išleido net 
20 tūkst. eurų. Kilo pagrįstų abejonių, kaip šioje 
situacijoje yra leidžiami mūsų visų gyventojų 
pinigai, todėl buvo parengtas raštas, jog savivaldybė 
detalizuotų šias teisines išlaidas ir ar jos leidžiamos 
skaidriai. 
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Pirmieji kadencijos metaiFrakcijos balsas:
svarbiausiomis aktualijomis – vieši pasisakymai ir reakcijos

Tema Problematika

Atliekų 
mokesčio 
didinimas

Gaila, jog dauguma Tarybos narių pritarė 8 
proc. vietinės rinkliavos už atliekas padidinimui, 
nepaisydami, jog dar prieš metus šis mokestis 
jau buvo padidintas 35 proc.. Tad per vienerius 
metus bendrai šis mokestis išaugo net 43 proc. 
Nors buvo teigiama, kad nepritarus kainų 
didinimui savivaldybė gali būti paduota į teismą, 
mūsų nuomone, tokie staigūs pokyčiai yra per 
didelė finansinė našta rajono gyventojams. Be 
to, klausimų kilo ir dėl mero atstovavimo TRATC 
akcininkų susirinkime – neišgirdome argumentų, 
kokius pasiūlymus jis pateikė ar kaip derėjosi dėl 
mažesnių kainų.

Kantautalių k. 
kelio 
asfaltavimas 
ir interesų 
konfliktas

Tarybos narys Rimantas Rimkus buvo pripažintas 
pažeidęs viešųjų ir privačių interesų derinimo 
įstatymą po to, kai jis pats balsavo už pro jo sodybą 
ir ūkį einantį kelio išasfaltavimą. Tačiau jis toliau 
dirba kelių priežiūros ir asfaltavmo darbo grupėje. 
Frakcija reikalavo jo pašalinimo iš darbo grupės, 
tačiau valdžia nusprendė tiesiog nieko nedaryti. 
Klausimas, ar toks elgesys yra skaidrus ir etiškas?

30 metų 
draugystės su 
Stavenhagen 
šventė – be 
gyventojų

Svarbi sukaktis paminėta už uždarų durų – 
gyventojai nebuvo pakviesti. Šiai progai už 15 
tūkst. eurų sukurta skulptūra, kuri palikta skendėti 
tamsoje. Ne pirmas toks renginys, kai frakcija 
pasigenda bendruomenės įtraukimo į tokius 
reikšmingus miesto ir rajono įvykius.

Upynos 
etnografijos 
muziejuje vis 
dar neįrengtas 
antras aukštas

Ne kartą komitetuose ir Taryboje diskutuota ir 
priekaištauta, jog niekaip nesugebama užbaigti 
muziejaus vidaus atnaujinimo ir pilnai jį įveiklinti. 
Nors antrojo aukšto darbams skirtos lėšos, tačiau 
darbai kol kas dar nepajudėjo. 
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Pirmieji kadencijos metaiFrakcijos balsas:
svarbiausiomis aktualijomis – vieši pasisakymai ir reakcijos

Tema Problematika

Milžiniškos 
miesto šventės 
išlaidos 

Didelės išlaidos šventei (pvz., 23,5 tūkst. 
G. Paškevičiaus koncertui) sukėlė visuomenės 
pasipiktinimą. Iš viso šventei pagal pateiką 
savivaldybės informaciją išleista 75 tūkst. eurų. 
Manome, kad dalis šių lėšų galėjo būti panaudotos 
prasmingesnėms reikmėms. 

„Lietuvos 
patriotų 
miesto“ vardo 
atsisakymas

Valdžia nusprendė nuimti lenteles, žyminčias Šilalę 
kaip patriotų miestą, nepasitarusi su gyventojais. 
Frakcija tai vertina kaip simbolinį identiteto 
griovimą, kuris atsirado ne iš poreikio, o iš noro 
sugriauti buvusių valdžių darbus. Turime naują 
identito ženklą – ar jis prigys ir pasiteisins – parodys 
laikas. 

Laidojimo 
paslaugų 
brangimas

Taip pat gaila, kad Taryboje buvo pritarta 20 proc. 
branginti UAB „Gedmina“ paslaugas, nors jos 
jau taipogi buvo didintos prieš metus. Frakcija 
nepritarė šiam sprendimui, nes tai papildoma našta 
gyventojams jautriausiais gyvenimo momentais.
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Pirmieji kadencijos metaiMažumos valanda – proga kalbėtis apie tai, kas rūpi gyventojams

Kartu su naujos kadencijos Savivaldybės taryba atsirado 
ir nauja praktika – mažumos valanda, kuri rengiama du 
kartus per metus. Šis laikas skirtas tam, kad opozicija 
galėtų tiesiogiai pateikti klausimus valdžios atstovams, 
iškelti problemas, kurias pastebi rajone ar jiems perduoda 
gyventojai.
Mums svarbiausia, kad gyventojų balsas būtų girdimas – 
net jei problema nėra didelė ar plačiai aptariama, ji gali 
būti labai svarbi konkrečiam žmogui ar bendruomenei. 
Tačiau ne mažiau svarbu – kaip į šiuos klausimus atsakoma, 
kokie sprendimai siūlomi ir kokių veiksmų imamasi. Deja, 
neretai rajono vadovų atsakymai apsiriboja formaliomis, 
biurokratinėmis frazėmis, kurios kartais nuskamba net 
su pašaipa. Tokia pozicija kelia nusivylimą, nes norėtųsi 
daugiau atsakomybės ir pagarbos diskusijai.
Vis dėlto džiugina tai, kad prieš kiekvieną mažumos valandą 
sulaukiame gyventojų klausimų – jie rodo pasitikėjimą ir 
tikėjimą, kad svarbūs klausimai gali būti iškelti ir aptarti. 
Į kiekvieną iš jų stengiamės reaguoti rimtai ir atsakingai.



14

Pirmieji kadencijos metaiMažumos valanda – proga kalbėtis apie tai, kas rūpi gyventojams

2024 m. rusėjo 26 d.
❓ Kokį sprendimą meras priėmė po Tarybos narių 
viešo kreipimosi išbraukti Tarybos narį R. Rimkų iš 
Kelių priežiūros darbo grupės? R. Rimkų Regionų 
administracinis teismas pripažino supainiojus viešus 
ir privačius interesus balsuojant į jo sodybą einančio 
Kantautalių kelio asfaltavimą, kurio vertė – 300 tūkst. 
eurų.

❓ Kada planuojama keisti Šilalės rajono savivaldybės 
administracijos struktūrą bei atskirti Turto ir socialinės 
paramos skyrių į du savarankiškus?

❓ Kam naudojamos Šilalės sporto salės antrame aukšte 
esančios administracinės paskirties patalpos, kuriose 
galimai planuojama įkurti viešbutį?

❓ Kur planuojama iškelti miesto skvere esantį Dariaus 
ir Girėno skrydžiui per Atlantą skirtą paminklą?

❓ Kada bus įrengtas kolumbariumas?

❓ Kada prasidės planuoto daugiabučio statybos Šilalės 
mieste (už ligoninės)?

❓ Kaip Šilalės rajono ugdymo įstaigose vykdoma 
„Tūkstantmečio mokyklų“ programa?

❓ Kaip Šilalės rajone vyksta sveikatos reforma, 
kuomet prie Šilalės ligoninės buvo prijungta Laukuvos 
ambulatorija?

❓ Kaip „Šilalės šilumos tinklai“ pasiruošę artėjančiam 
šildymo sezonui, kokia numatoma šildymo kaina 
gyventojams?

❓ Kaip ruošiamasi padėti kaimo bendruomenėms 
padengti išlaidas už šildymą?

❓ Ar šiais metais planuojama skirti lėšų krepšinio 
klubui „Šilalės lūšis“ ir į Dakarą besiruošiančiam 
motokrosininkui Nerimantui Juciui?

2025 m.  kovo 27 d. 
❓ Kaip vyksta budinčių pediatrų veiklos užtikrinimas 
Šilalės sveikatos centre?

❓ Kada bus baigti tako link Šilalės sveikatos centro 
remonto darbai?

❓ Kaip įgyvendinama Šilalės miesto VVG strategija? 
Kada planuojama sporto aikštelė prie stadiono?

❓ Dariaus ir Girėno skvero darbai. Paminklo iškėlimas – 
koks jo tikrasis likimas?

❓ Pėsčiųjų tiltas per Jūros upę link Pakisio piliakalnio. 
Kaip planuojama pritaikyti lankymui Aukuro akmenį?

❓ Kaip veikia „problemų žemėlapis“? Kodėl gyventojai 
negauna atsakymų ar grįžtamojo ryšio?

❓ Ar tiesa, kad svarstomas Obelyno daugiafunkcio 
centro uždarymas?

❓ Ar visi mero potvarkiai yra viešinami taip, kaip 
numato įstatymas?

❓ Kada planuojama sutvarkyti Lokystos pakrantes ir 
Aušros gatvę Šilalėje?

❓ Ar planuojamas Šilalės garbės piliečio Konrad Bastian 
atminimo įamžinimas?

❓ Kada bus įrengtas apšvietimas V. Statkevičiaus 
gatvėje Šilalės mieste?

❓ Kada bus įrengta kanalizacija Šilo gatvėje Šilalės 
mieste?

❓ Kada bus sutvarkyta tvora evangelikų-liuteronų 
kapinėse?

❓ Ar bus tęsiamas mobilus darbas su jaunimu ir ar 
numatytas savivaldybės finansinis prisidėjimas?

Nuoroda į klausimus ir atsakymus (nuo 1:06:00):
https://www.youtube.com/watch?v=bY9dcEaJGr4&t=24s 

Nuoroda į klausimus ir atsakymus: 
https://www.youtube.com/watch?v=C6X8gcsX9cw&t=3s
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Su LR finansų ministre Gintare Skaiste Pagramančio regioninio parko 
direkcijos lankytojų centre

LR Švietimo, mokslo ir sporto ministrės Radvilės Morkūnaitės-
Mikulėnienės apsilankymas Pajūrio Stanislovo Biržiškio gimnazijoje, 

kur ji pranešė, kad leidžiama formuoti mažesnes 11-okų klases

Su Ministre Pirmininke Ingrida Šimonyte Dalios Grinkevičiūtės 
tremties muziejaus atidaryme Laukuvoje

Susitikime Šilalės rajono savivaldybėje su Kazlų Rūdos poligono 
majoru Kęstučiu Čekavičiumi dėl poligono Šilalės rajone
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Europos paveldo dienų proga vyko Kreivių kaimo 
kapelių atnaujinimo iškilmės

Tarptautinės antikorupcijos dienos proga Raimundės Gečienės 
vadovaujama Antikorupcinė komisijos surengė mokiniams

 konkursą-protmūšį

Didkiemio miestelio šventė Žadeikiuose atidaryti grupinio gyvenimo namai ir socialinės dirbtuvės

Prieš naujus mokslo metus su Švietimo komitetu lankytasi Šilalės 
Dariaus ir Girėno progimnazijoje bei Pajūrio Stanislovo Biržiškio 

gimnazijoje

Baltijos kelio 35-mečiui skirtas dviračių žygis į partizanų žeminę 
Didkiemio seniūnijoje
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Bilionių etnografinėje sodyboje aštuntąjį kartą atidarytas tautodailės 
pleneras „Šimtmečio veidai ir vaizdai”

Gūbrių kaime esančioje Kentrų sodyboje atidengtas atminimo 
ženklas žuvusiems Lietuvos partizanams bei Onos ir Juozapo Kentrų 

vaikams pagerbti

Derliaus šventėje Kugelinės Obelyne

Frakcijos narys Dainius Bergelis nuolat dalyvauja susitikimuose su 
rajono verslininkais

Dalyvavimas Mero padėkos vakare
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Prelato Stasio Žilio 100-ųjų gimimo metinių minėjimas 
Laukuvoje

Medicinos darbuotojų dienos minėjimas

Pažintinis pėsčiųjų žygis po Obelyno apylinkes, skirtas Lietuvos 
Nepriklausomybės atkūrimo 35-mečiui

Kaimo, aplinkosaugos ir komunalinio 
ūkio komiteto narys Artūras 

Dambrauskas Šilalėje susitiko su LR 
žemės ūkio ministru Kaziu Starkevičiumi

Tarybos narė Erika Gargasė inicijavo žygį aplink Dievyčio ežerą ir Padievyčio 
piliakalnį, kuris buvo skirtas Vasario 16-ajai paminėti
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Susitikimas su Upynos etnografijos muziejaus 
muziejinininke dėl antro aukšto įrengimo ir 

įveiklinimo

Švietimo, kultūros ir sporto darbuotojų pagerbimo šventė

Šilalės miesto šventė
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Pirmieji kadencijos metaiDalyvavimas susitikimuose ir renginiuose

Dalyvvaimas Lietuvos Nepriklausomybės atkūrimo dienos 35-mečiui 
skirtame žygyje „Laukuvos takais“

Stasio Girėno gimtinės muziejuje dalyvauta stoginės, kurioje 
patalpintas „Lituanicos“ maketas, pritatyme ir muziejaus 55-ųjų 

įkūrimo metinių minėjime

Susitikimas su Dakaro ralio dalyviu Nerimantu Juciumi

Šilalės ugniagesių gelbėtojų 100-mečio minėjimas
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Pirmieji kadencijos metaiBendravimas su Šilalės krašto gyventojais

TS-LKD frakcijos nariai nuolat bendrauja su Šilalės rajono gyventojais – tiek gyvai, tiek telefonu, raštu, 
nuotoliniu būdu ar per socialinius tinklus. Mums svarbu girdėti Jūsų nuomonę, žinoti rūpesčius ir 
būti šalia sprendžiant problemas. Kviečiame ir toliau palaikyti ryšį – visada esame atviri pokalbiui ir 
pasiruošę reaguoti.

Kreipkitės į mus Jums patogiausiu būdu:
• jei susidūrėte su skubiais ar svarbiais klausimais, liečiančiais Jus, Jūsų šeimą, bendruomenę ar 

įstaigą;
• jei nepavyksta gauti atsakymų iš savivaldybės, seniūnijos ar kitų įstaigų;
• jei turite įžvalgų ar pastabų dėl jau priimtų arba dar svarstomų sprendimų – pažadame išklausyti 

ir įvertinti;
• jei turite pasiūlymų, kaip pagerinti gyvenimą mūsų rajone – išanalizuosime, išdiskutuosime ir 

kelsime komitetų bei Tarybos posėdžiuose.

Suprantame, kad ne visi norite viešumo – todėl garantuojame konfidencialumą. Mūsų tikslas – 
atstovauti Jūsų balsui, padėti ieškoti sprendimų ir stiprinti dialogą tarp gyventojų ir valdžios.
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Pirmieji kadencijos metaiAr žinote, kad...

... Šilalės pavadinimas kildinamas nuo 
kadaise čia augusių šilų, pušynų ir 
ąžuolų? O kad ąžuolų čia buvo išties 
daug, išduoda Šilalės herbas, kuriame 
pavaizduoti stilizuoti ąžuolo lapai. 
Pagarbą šiam medžiui šilališkiai išlaikė 
iki šių dienų. Tai įrodo ir mieste centre 
prieš beveik 100 metų pasodintas 
Nepriklausomybės ąžuolas. 

... Dionizo Poškos Baubliai yra seniausias 
ir mažiausias muziejus Lietuvoje? O 
tai reiškia, kad Bijotuose prieš daugiau 
nei 200 metų prasidėjo Lietuvos 
muziejininkystės kelias. Įdomu tai, kad 
Baubliai yra vos 19 metų jaunesni nei 
žymusis Luvro muziejus Paryžiuje. 

... Stasio Girėno gimtinės muziejuje 
galima pamatyti legendinio lėktuvo 
„Lituanica“ kopiją. Beje, retas žino, 
kad lakūnai S. Darius ir S. Girėnas tuo 
metu dar ir gabeno pirmąjį istorijoje 
transatlantinį oro pašto siuntinį.

1

3

4

... Kaltinėnuose „baltuoja“ 
vienas aukščiausių šalies 
kryžių? Jis siekia net 
19 metrų. Šis kryžius 
yra bene ryškiausias 
Dvasingumo parko 
akcentas ir vienas iš 21 čia 
įrengtų tradicinio kryžiaus 
kelio stočių. Pažvelgus iš 
aukštai, galima pamatyti, 
kad kryžius pastatytas 
ant Lietuvos žemėlapio 
kontūro. Šiam kryžiui 
šiemet sukanka 35 metai.

2
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... Girdiškės Švč. Mergelės Marijos Snieginės 
bažnyčia yra išskirtinė visoje Lietuvoje? Pirmiausiai 
dėl savo vardo, mat toks titulas jai suteiktas 
vienintelei šalyje. Antras išskirtinumas – jos viduje 
įrengti du ąžuoliniai altoriai – vieninteliai tokie 
Lietuvoje. 

3

5
Pirmieji kadencijos metaiAr žinote, kad...

... Padievaičio piliakalnio papėdėje galima pamatyti 
unikalų archeologijos, istorijos ir  mitologijos 
paminklą – išskirtinės formos akmenį? Manoma, 
kad tai seniausia Lietuvoje kėdė, kuri siejama su XIII–
XIV a. Padievaičio piliakalnyje stovėjusia Gedimino 
pilimi. Ant akmens galėjęs sėdėti pilies vadovas – 
pats kunigaikštis Gediminas.6

... Medvėgalis yra Žemaitijos kalvų karalius? 
Šilalės krašte yra 34 piliakalniai, o aukščiausias jų – 
Medvėgalis. Užlipę ant Medvėgalio, atsidursite 
aukščiausiame Žemaitijos taške, nuo kurio, pasak 
Maironio, matyti net 14 bažnyčių. Be kita ko, 
Medvėgalis yra ne vienas piliakalnis, o net 7 kalvų 
kompleksas. 7


